Вариант № 24154

При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например: А1Б1В4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей статистике.

1. Выберите реплику-стимул, подходящую по смыслу к предложенной ответной реплике.

That's very nice of you!

- 1) I have to go now. 2) I am taking the driving test soon.
- 3) Would you like me to carry your shopping? 4) Could you pass me the salt?
- **2.** Прочитайте диалог. Ответьте на вопрос, следующий после диалога, выбрав один из предложенных вариантов ответа.

Man: I need to go out. Is it still raining? Woman: Yes, but it's starting to clear up.

What does the woman mean?

1) The rain has just begun.
2) It's not raining as hard now.
3) It only rained a little bit.
4) It's raining too hard to go out.

Humans have much (1) ... common with other life forms on Earth. Since the very first life forms appeared, all living things have been desperately struggling to survive the changing conditions of our planet. This has meant adapting (2) ... new situations and, in many cases, has led (3) ... either evolution or extinction. We are not alone (4) ... making (5) ... use of the world around us. Where we do differ (6) ... other life forms, however, is in our ability to record, and learn from, our collective history. In this, it appears that we are unique. We are increasingly becoming a species with detailed knowledge about our past. The more we learn, the better are our chances of (7) ... survival in the future. It must also be recognised, however, that we are (8) ... only species on Earth which has managed to create the means to destroy the planet we live on.

3. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).

1) in 2) by 3) at 4) with

4. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (2).

1) in 2) to 3) with 4) at

5. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (3).

1) for 2) at 3) with 4) to

6. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (4).

1) for 2) of 3) with 4) in

7. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (5).

1) a 2) an 3) the 4) -

8. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).

1) with 2) from 3) off 4) of

9. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (7).

1) a 2) an 3) the 4)

It might be said that some of the most important advances of the 21st century have been the iPhone, the iPod. YouTube and Skype. Today, they are a part of everyday life. The iPod and Apple's music store. iTunes, (1) ... in 2001. The iPod's modern design and large storage capacity made it very popular. And because of iTunes, digital music (2) ... normal. Skype has transformed the way people communicate across borders. Skype made it possible to call family or friends abroad — and even video chat — for free over WiFi. YouTube (3) ... in 2005 and is now the world's most popular video-sharing website. Millions of hours (4) ... each month watching music videos, films, and even cat videos! Apple's iPhone was the first user-friendly smartphone with a large touchscreen. It came out in 2007 and (5) ... over the mobile phone market, and a new industry was created — app development. The 21st century is still young. Who knows how our lives (6) ... by other inventions in the next few years!

- 10. Какое слово (словосочетание) пропущено на позиции (1)?
 - 1) develop 2) were developing 3) have been developing 4) had developed 5) were developed
- 11. Какое слово (словосочетание) пропущено на позиции (2)?
- 1) will become 2) was becoming 3) had become 4) has become

 - 3) are spending 5) have spent 1) are spent 2) will spend 4) spend
- 13. Какое слово (словосочетание) пропущено на позиции (5)?

12. Какое слово (словосочетание) пропущено на позиции (4)?

- 1) has been taking 2) was taken 3) took
- 4) is taking
- 5) had taken

5) was become

- 14. Какое слово (словосочетание) пропущено на позиции (6)?
 - 4) had improved 1) improve 2) have improved 3) are improving 5) will be improved

My summer volunteering by Tina Newbury

- §1. At the age of 14 I have already decided that I want to be a vet. So, last summer I convinced my parents to spend our summer holidays volunteering. I really wanted to deal with sea animals, so when a friend told me about Archelon, the sea turtle organisation in Greece, I was really excited because I would leave the UK for the first time and go to a perfect destination, but I had no idea how amazing it would really be or how many new friends I would make. Now, I would recommend volunteering to any student who wants to get job experience, or simply have fun and meet great people.
- §2. Turtles have been on our planet for millions of years but are dying in large numbers because of fishing and pollution. This was a shock to me when I spent a few days at the Rescue Centre in Athens before leaving for my first project. There, I found out that the majority of the centre's turtles had been injured on the head by humans. Some were by accident, from speedboats, but a lot were done on purpose, often by angry fishermen, as these creatures get caught in their fishing nets while trying to eat the fish which are part of their natural diet. For the fishermen, however, this has a cost, as fewer fish mean less money, so they view the turtle as their enemy, even though these turtles are a protected species. And as if this isn't enough for these unlucky creatures to deal with, they also face the problem of eating plastic bags, thinking they are jellyfish, which are a key part of their diet.
- §3. The following months were spent learning and having fun in five different locations, but the most memorable was the last project, where we camped in an old museum with no electricity or water. However, the main problem was the insects which shared the museum with us, especially those that bit. But even that could not stop me from enjoying the daily contact with the turtles, and relaxing around a campfire sharing stories after sunset. Volunteering is a life experience I really recommend for any student.
- 15. Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с содержанием приведенного выше текста.

What do we learn about Tina in paragraph 1?

- 1) She has a job with animals.
- 2) She only likes sea animals.
- 3) She is going to be an animal doctor.
- 4) She finished studying a year ago.
- 16. Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с содержанием привеленного выше текста

While Tina was in Greece, ...

- 1) she found out about an organisation called Archelon.
- 2) she enjoyed herself and formed new friendships.
- 3) she volunteered for several animal organisations.
- 4) she worked for Archelon as part of her training.
- 17. Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с содержанием приведенного выше текста.

What does Tina say about the fishermen?

- 1) Their actions make her angry.
- 2) She understands their actions.
- 3) They try to look after the turtles.
- 4) They try to catch the turtles.
- 18. Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с содержанием приведенного выше текста.

Tina suggests that...

- 1) despite the difficulties she enjoyed herself.
- 2) insects spoilt her last project.
- 3) having no water was a big problem.
- 4) she enjoyed the nights most.
- 19. Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.

Nobody called on the phone while I was out, (не так ли)?

20. Прочитайте текст. Выпишите по два лишних слова в порядке их предъявления в тексте.

I'm so glad you're going to be able to come and visit us in the summer. I'm really looking forward to be seeing you again. It must be about two years since we last met us! I hope you're still keen on climbing and swimming, as we are planning to take you to my grandmother's house in the mountains.

21. Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.

I think you have to (принять) into account that he's a good deal younger than the rest of us.

22. Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.

I hope that you all enjoy each (друга) company.

When you have accepted our offer of (1) ... you will be given a uniform which you have to wear while on duty. Our uniform has been designed after detailed (2) ... with members of staff and reflects the quality and style of our business. It helps to form the customers' first impression of us. Please note that male staff are not permitted to wear jewellery of any kind and female staff must not wear rings or earrings which are (3) ... in shape or design. Wristwatches must be (4) ... in size and appearance.

23. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (1).

ACCEPT, APPROPRIATE, EMPLOY, CONSULT

24. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (2).

ACCEPT, APPROPRIATE, EMPLOY, CONSULT

25. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (3).

ACCEPT, APPROPRIATE, EMPLOY, CONSULT

26. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (4).

ACCEPT, APPROPRIATE, EMPLOY, CONSULT

It's interesting that not many people talk about Vietnam (1) ... a holiday destination. Last year my girlfriend and I went there for the first time. We loved it — the people were great and the food was superb. Hanoi is a busy city, but (2) ... are lots of more exotic places you can escape to in Vietnam. The place we loved the most was Ha Long Bay (3) ... everyone lives on a floating house! On top of that, all around the bay there are astonishing islands made of limestone. Some of them look (4) ... beautiful towers — they're really quite breathtaking.

- **27.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (1) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **28.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (2) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **29.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (3) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **30.** Прочитайте текст. Заполните пропуск (4) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

- 1. I have visited many countries, but it was Brazil that impressed me rather more than any other.
- 2. Having graduated from university with a degree in biology, I would wanted to travel and see
- 3. either wild animals and plants in their natural habitat. People who had visited Brazil described
- 4. how much beautiful it was and I discovered that what they had told me was true. First of all,
- 5. approximately a quarter of the world's plant species they are found in the Amazon basin, so no
- 6. other matter where you go, you see the most beautiful plants, including orchids. Whatever part of
- 7. Brazil you go to it, you won't be disappointed. However, I believe the southern states can be the
- 8. magical and it is because I very love flowers that I enjoyed myself so much. Having lost my camera. I
- 9. wasn't been able to take photos, but I saw a lot of the local fauna and flora. It was a wonderful experience
- and, taking into my consideration the amount of time I had at my disposal, I managed to see a lot.
 - 31. Прочитайте текст. Из строки (1) выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 32. Прочитайте текст. Из строки (2) выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 33. Прочитайте текст. Из строки (3) выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 34. Прочитайте текст. Из строки (4) выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 35. Прочитайте текст. Из строки (5) выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 36. Прочитайте текст. Из строки (6) выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 37. Прочитайте текст. Из строки (10) выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 1. She described the whole play to us ... detail.
 - 2. Both my sons are crazy ... old motorbikes.
 - 3. The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
 - 4. There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
 - 5. ... Susan use to be slim when she was at university?
 - 6. Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in Literature in 2016.
- **38.** Прочитайте предложение (1). Заполните пропуск ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **39.** Прочитайте предложение (2). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **40.** Прочитайте предложение (3). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.